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CULTUUR

LCW:
Vanuit fracties van Samen Verder en CDA heb ik vragen ontvangen over het LCW. Ik 
ben blij om te horen dat u het belang van sport, bewegen en gezondheid 
onderstreept en is het mooi om te zien dat ook een evenement eigen inwoners 
aanzet tot bewegen, trainen en deelname aan het evenement. Verder onderstreep ik 
het belang van een goede analyse van wat de totale spin off is. Dit hebben we u al 
geantwoord naar aanleiding van de eerder gestelde schriftelijke vragen.

Samen Verder ziet meer toekomst en in een kleinschaliger evenement en doet een 
voorzet onder de naam: “Week van beleven”. Daarvoor wordt u opgeroepen hier uw 
mening over te geven.

Ik ben benieuwd naar ieders opvatting, maar geef u mee nog te benoemen dat voor  
er een definitieve beslissing over de toekomst na 2021 genomen wordt, we naar uw 
raad terugkomen met een integraal verhaal waarin zowel spin off (inclusief impact op 
lokale niet georganiseerde breedte sport, gemeenschapsontwikkeling en bijdrage 
lokale economie en recreatie en toerisme) alsmede co-financiering in beeld brengen.

VLP:
Komborden:
Het doet mij deugd dat u als raad met mij het belang van dialect onderstreept. Ik 
hecht er dan ook aan te benadrukken het uitgangspunt van dialect komborden 
onverminderd overeind blijft. Alleen is het wel zo dat ik het moment van plaatsing wil 
koppelen aan het natuurlijke vervangingsmoment. Vanuit mijn 
duurzaamheidsgedachte is dit voor mij ook een heel logische en wil ik verspilling van 
borden die nog niet afgeschreven of stuk zijn voorkomen. Dus kort samengevat, de 
dialectborden komen er wel maar alleen het moment waarop doen we op het 
moment dat vervanging nodig is.

Muziekonderwijs:
Alle fracties hebben hierover vragen gesteld. 

Het college vindt verenigingen in het algemeen en culturele verenigingen in het 
bijzonder erg belangrijk. Niet alleen vanwege hun verbindende kracht, maar ook 
vanwege hun bijdrage aan de cultuur en amateurkunsten in onze gemeente. We 
stellen u dan ook geen brede bezuiniging in dit kader voor. Integendeel, we hebben 
heel specifiek gekeken, zoals naar uitzonderingen in ons cultuurbeleid. Harmoniën 
en Fanfares zijn, in tegenstelling tot andere verenigingen, de enige organisaties die, 
bovenop hun reguliere subsidie, extra geld ontvangen voor het onderwijs van hun 
eigen leden. Andere verenigingen ontvangen geen extra geld voor de training, 
scholing van hun leden. Om een en ander gelijk te trekken in een tijd waar we ons 
als gemeente moeten focussen op een gezonde begroting hebben we voorgesteld 
de gemeentelijke bijdrage aan Harmonieën en Fanfares te halveren. Dus niet meer 
600 euro per lid extra, maar 300 euro per lid extra bij te dragen aan het 
muziekonderwijs. Hiermee trekken we vanaf 2022 een en ander in verhouding gelijk 
onder verengingen zonder pijnlijke keuzes te moeten maken. 
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VERKEER

Alternatieve Grensovergang
Het college vindt verkeersveiligheid erg belangrijk. Het vrachtwagen verkeer via de 
Witte Stein zorgt al lang voor overlastsituaties. Daarom is afgelopen periode intensief 
ingezet op een alternatieve grensovergang. 

Na jaren van onderhandelingen met oa. de Kreis Viersen is eindelijk toestemming 
voor deze alternatieve grensovergang verleend. Dit is een goede ontwikkeling voor 
de verkeersveiligheid en leefbaarheid in Offenbeek. De vergunning voor de 
alternatieve grensovergang en de voorwaarden vanuit Kreis Viersen sluiten gebruik 
door regulier verkeer op dit moment uit. De werkzaamheden starten in 2021, waarbij 
door middel van een lokale samenwerking met Thijssen Emans die de financiering 
van de grensovergang zelf voor haar rekening neemt. De gemeente Beesel 
investeert in de opwaardering van de wegen vanaf de grensovergang richting de 
Rijksweg. Met de bewoners zullen we de beste ontsluitingsroute nog afstemmen.
De alternatieve grensovergang geeft ons daarmee letterlijk en figuurlijk ruimte om de 
uitdagingen op de Keulseweg aan te pakken. In onze reguliere onderhoudsplanning 
staat dit nu nog voor 2021 opgenomen, deze zal doorschuiven naar 2022. De 
Keulseweg moet onze toeristische fietshoofdader worden. De Keulseweg is al door 
de Provincie Limburg opgenomen in het provinciaal fietsnetwerk als belangrijke 
fietshoofdader. De provincie stelt voor dergelijke fietsnetwerkroutes subsidie 
beschikbaar.

Het is van belang eerst de alternatieve grensovergang aan te leggen om hiermee 
grotendeels het vrachtverkeer via een alternatieve route van de Keulseweg te halen. 
Deze volgorde is belangrijk omdat we anders moeilijk de Keulseweg tot een veilige 
en aantrekkelijke fietshoofdader kunnen herinrichten. Bij de herinrichting van de 
Keulseweg betrekken we dan direct het vraagstuk de mogelijkheden voor regulier 
verkeer over de huidige grensovergang te onderzoeken. Hieronder valt ook de 
realisatie van een aantrekkelijke ontmoetingsplek tussen de gemeente Brüggen en 
onze gemeente.

Overigens heeft de vergunning van Kreis Vierssen een maximale geldigheid van 
twee jaar en zoals de procesvorming nu tot stand gekomen is zal na verloop hiervan 
een tweede kans nagenoeg uitgesloten zijn.

We zetten met deze twee projecten twee belangrijke stappen om een veilige en 
aantrekkelijke route richting de grens daadwerkelijk te realiseren. 

De  BL is er voorstander van om de weg bij de molen - één van onze toeristische 
trekpleisters - om te toveren tot fietsstraat.

Wij ondersteunen deze wens van harte. Wij zijn al met het bestuur van de 
molenstichting in gesprek om hen te laten meedenken over de oplossingsrichting. Wij 
verwachten de oplossing nog dit jaar te hebben, waarna we dit in het eerste kwartaal 
van 2021 kunnen realiseren.

Verder vraagt de BL het fietspad van Beesel naar Swalmen te upgraden. 
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Het fietspad Beesel – Swalmen is opgenomen in het onderhoudsprogramma van 
2021. Het fietspad wordt in de huidige vorm overlaagd en blijft een asfaltfietspad 

DUURZAAMHEID

Alvorens ik wil ingaan op de vragen rond duurzaamheid, wil ik toch graag even 
aangeven waar we staan en waarom we de dingen (willen) doen, zoals we ze doen. 

We zitten halverwege de collegeperiode. Ambitieus zijn we bij de start begonnen met 
het opstellen van de duurzaamheidsvisie, zoals in 2019 vastgesteld. Daarin hebben 
we onze visie opgenomen (focus, lef en draakkracht), onze doelen gesteld en een 
concreet actieplan hieraan verbonden, inclusief middelen.

De duurzaamheidsvisie richt zich op het bereiken van doelen in 2030. Richting een 
volledig duurzame gemeente en gemeenschappen in 2050. Ambitieuze doelen zijn 
opgenomen in de duurzaamheidsvisie, maar wel tussendoelen. Het pad om daar te 
komen is nog niet geplaveid, we zijn onderdeel van de transitie naar een duurzamere 
wereld. Dat is inderdaad een kostbare zaak, want die duurzame wereld dat zijn we 
zelf. 

Eenvoudige acties en vraagstukken zijn al opgepakt of vullen we in, denk aan 
opstarten van trajecten rond energiebesparing, starten met elektrische deelmobiliteit, 
rekening houden met klimaatverandering bij de herinrichting van buurten en 
campagne voeren rond duurzaamheid, zoals het duurzaamheidstrefpunt en het 
interviewen van voorlopers en uitvoerders . Hier zijn we mee bezig en gaan daar 
volop mee door.

Tegelijkertijd liggen er vraagstukken die om een goede voorbereiding vragen, om 
nadere verkenning. Dit om nu en straks de goede keuzes te kunnen maken in het 
bereiken van de duurzame doelen in 2030. Mede daarvoor is destijds het 
duurzaamheidsmiljoen ingesteld. Om aan te jagen, te pionieren. Om te voorkomen 
dat we als een kip zonder kop in duurzaamheidsland rond gaan rennen. 

Dit uit zich o.a. in:
- De verkenning rond het Ambachtscentrum, juist nu investeren we in een 
zoektocht naar een efficiënt en effectief inzamelen en verwerken van afvalstromen, 
om op langere termijn milieuwinst te behalen tegen zo laag mogelijke 
maatschappelijke kosten. Afval wordt steeds duurder en juist daarom is het van 
belang afvalstromen circulair te benaderen. Investeren in een circulair 
ambachtscentrum is daarom geen luxe;
- Dit uit zich in de Warmtetransitie, de opdracht is om in 2021 een Transitievisie 
Warmte vast te stellen. Wat zijn voor onze gemeente de mogelijkheden en 
belangrijker nog ook de beperkingen op dat vlak. Op basis van de warmteverkenning 
gaan we een strategie bepalen. Dat kan alleen samen met onze inwoners en niet 
door te bepalen voor onze inwoners. Met Nester gaan we hier bijvoorbeeld na hoe 
we tot een gezamenlijke strategie kunnen komen.  
- En we zien dit terug bij de gebiedsverkenning rond ’t Brook, het totale gebied 
tussen A73 en landsgrens. Hoe kunnen we dit gebied toekomstbestendiger maken 
(een energielandschap als nieuwe balans voor recreatie en toerisme, 
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kringlooplandbouw, natuur en energie) en dit juist samen met de belanghouders. 
Energieopwekking kan daar een rol in vervullen. Energieopwekking kan geld 
genereren, maar brengt ook lasten met zich mee. Door er voor te zorgen dat de 
lusten naar de gemeenschap en gemeente vloeien, zal er naar ons idee ook meer 
acceptatie voor eventuele zonneweides en/of windturbines  gaan ontstaan. De opties 
gaan we zorgvuldig met het gebied verkennen. Veel factoren spelen daarin een rol, 
zoals ook de benodigde aansluitinfrastructuur, geschikte gebieden, bereidheid van 
agrarische ondernemers om mee te doen, goede dialoog met de omgeving en 
participatiemogelijkheden. Dit laatste is ook denkbaar van en voor de gemeente. In 
toenemende mate oriënteren gemeenten in onze regio zich op het zelf actief mee 
ontwikkelen en/of laten exploiteren van energieopwekking. Denk aan de gemeenten 
Bergen, Horst aan de Maas, Echt-Susteren en Roerdalen. In de verkenning nemen 
we deze optie mee.

In al deze verkenningen nemen we de belanghouders, onze inwoners, bedrijven en 
organisaties  mee. We investeren juist eerst in verkennen in plaats van in plannen of 
projecten. Pas als we kunnen rekenen op voldoende acceptatie in de omgeving is 
dat aanleiding om te starten met plannen.  Daar heeft u straks als raad natuurlijk een 
beslissende rol in. 

Onze bewustwordingscampagne rond duurzaamheid is en blijven we doorvoeren, 
waarbij we wel streven naar meer integraliteit tussen de uitingen die onder de vlag 
van ‘Gewoon Samen Duurzaam’ vallen.  Jammer genoeg hebben we acties zoals 
een duurzaamheidsmarkt en een dorpentournee voor dit jaar moeten afzeggen.

Tot slot:  onze duurzaamheidsvisie  geeft de koers aan voor het komend decennium. 
Bij vaststelling hebben we als college ook acties geformuleerd, maar liefst 54. Ik 
begrijp uw behoefte naar de stand van zaken hiervan. We zijn nu ruim 1,5 jaar 
onderweg en constateren dat ruim 60% van de acties om te komen tot onze 
duurzame doelen is opgestart of zelfs is afgerond. Vanaf begin 2021 loopt ruim 80% 
van de acties. Morgen wordt deze statusupdate besproken in het college en stel ik 
voor deze vervolgens per omgaande aan u beschikbaar te stellen.  
 
Beeselse Lijst
De Beeselse Lijst vraagt zich af via bijvoorbeeld het plaatsen van windmolens of 
andere manieren van duurzame energieopwek een inkomstenbron kunnen zijn. 
Dit maakt onderdeel van de verkenning bij het energielandschap uit.

CDA
Duurzaamheid is een belangrijk thema. Helaas is dit vaak ook een kostbaar 
onderwerp. In het bijzonder wordt aangehaald de plannen voor het circulair 
ambachtscentrum en de begrootte kosten daarvoor.

De Rijksoverheid streeft naar een volledige circulaire economie in 2050. Deze moet 
in 2030 voor 50% gerealiseerd zijn o.a. door een landelijk dekkend netwerk van 
circulaire ambachtscentra. Bovendien streeft de gemeente Beesel naar 30 kg 
restafval per inwoner per jaar in 2025. Om deze landelijke en gemeentelijk ambities 
te bereiken moeten we als gemeente Beesel stappen zetten. Het circulaire 
ambachtscentrum is zo’n stap die enerzijds bijdraagt aan de circulaire economie - en 
dus aan minder restafval - door het verlengen van de levensduur van spullen en 
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materialen en anderzijds een efficiencyslag van ons milieupark verlangt. Bovendien 
is er sprake van een sociale component. Een circulaire ambachtscentrum zorgt voor 
werkgelegenheid en verbinding met en tussen andere partijen als onderwijs en het 
bedrijfsleven. 

Om de kosten zo laag mogelijk te houden, moeten we afvalstromen scheiden in 
kwalitatief goede grondstoffen voor hergebruik en daarnaast zo min mogelijk 
restafval produceren. Daarnaast dient er een efficiencyslag plaats te vinden van de 
bedrijfsprocessen. Zo houden we oog voor de kosten en daarmee voor de lasten van 
onze inwoners. 

Samen Verder
Stelt dat het een feit is dat we als mensheid beter moeten zorgen voor onze planeet. 
Dat kan ik alleen maar onderschrijven en dat is waarom we ook als gemeente Beesel 
de juiste keuzes met betrekking tot duurzaamheid moeten maken. Maar stelt Samen 
Verder maken we nu wel de juiste keuzes? Hebben we wel bereikt wat we willen 
bereiken? 

In onze duurzaamheidsvisie heeft u als raad de visie bepaald en de doelen 
vastgelegd. Dit is voor zowel u als mij het kompas.
Zoals gezegd wordt morgen in het college de statusupdate besproken en stel ik voor 
deze vervolgens per omgaande dan u beschikbaar te stellen.  Zoals zojuist al 
aangegeven zijn we een aantal cruciale vraagstukken aan het verkennen. Daarbij 
wordt u nadrukkelijk betrokken. Om het met de woorden van de VLP te zeggen: De 
raad is nog steeds de baas.

De transitie naar een duurzamere samenleving gaat, zoals elke transitie, gepaard 
met onzekerheden. Achteraf weten we of we altijd de juiste keuzes hebben gemaakt. 
De stappen die we zetten hebben allemaal tot doel om onze duurzame doelen te 
bereiken. Op dit moment kunnen we constateren dat we goed in beweging zijn 
gekomen. 

Een goede financiële huishouding betekent ook dat je alert bent op extra inkomsten. 
Samen Verder vindt dat we hier geld hebben laten liggen en daardoor wordt het 
moeilijker om doelen te halen. De binnengehaalde RRE-uitkering voor 
energiebesparing bijvoorbeeld was € 90.000 terwijl we meer dan € 350.000 hadden 
kunnen aanvragen. We hebben geen gebruikgemaakt van het bomenplan van de 
provincie. Ook hier laten we geld liggen. 

In theorie had er voor alle bijna 4.000 eigenaar-bewoners een subsidie aangevraagd 
kunnen worden. Betekent wel dat elke eigenaar-bewoner tot actie moet overgaan. 
De praktijk wijst uit dat dit niet zou gaan lukken in één jaar tijd en ook nog eens onder 
huidige omstandigheden. We bieden ‘gratis geld’ aan en toch maakt niet elke 
huiseigenaar hier gebruik van. Reden dat eind van deze maand wederom huis-aan-
huis een brief gestuurd gaat worden met het aanbod van energiescan, voucher en 
inkoopactie. Volledig indachtig met uw boodschap: De kracht van het herhalen.

Hebben we in april 2021 de 1.000 huiseigenaren die tot actie overgaan niet gehaald, 
betekent dat de subsidie naar rato moet worden terugbetaald. Uiteraard gaan we een 
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uiterste inspanning leveren om dat te voorkomen. Daarmee is helder dat het niet 
zinvol is om voor iedereen subsidie aan te vragen.  

De VLP is verheugd met de eerste aanleg van een aantal zonneweides. Bij aanvang 
van deze raadsperiode is er een bedrag van 1 miljoen vrijgemaakt voor dit 
onderwerp. Er zit nu nog ongeveer 600.000,- in de pot. Wat is de portefeuillehouder 
van plan daarmee te gaan doen? In ons verkiezingsprogramma hebben we 
aangegeven dat het een enorme klus gaat worden om in 2030 energieneutraal te 
zijn. Om daar meer duidelijkheid en draagvlak voor te krijgen roepen wij de 
portefeuillehouder op, om in onze gemeente op een gedegen manier de mening van 
onze inwoners te peilen.

Allereerst energieneutraal in 2030 is onhaalbaar en deze doelstelling is ook niet als 
zodanig opgenomen in onze duurzaamheidsvisie.  Zoals gezegd volgen we daarin de 
doelen en tijdslijnen uit het Klimaatakkoord. We zijn volop onderweg met de acties 
voortkomende uit de duurzaamheidsvisie. Daar koppelen we de middelen ook aan. 
Focus op inzet ‘restant’ middelen is aanjagen en/of verkennen, denk aan Circulair 
Ambachtscentrum, verdere doorontwikkeling Grondstoffenplan, gebiedsverkenning  ’t 
Brook naar toekomstbestendigheid, implementatie van acties tegen hittestress, 
wateroverlast en verdroging, blijvende inzet op energiebesparing. 
In alle verkenningen nemen we de belanghouders, zijnde inwoners, bedrijven en 
organisaties volop mee. We investeren juist eerst in verkennen in plaats van in 
plannen of projecten. Pas als we kunnen rekenen op voldoende acceptatie in de 
omgeving is dat aanleiding om te starten met de uitvoering van de plannen.


